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Câciu, despre posibilitatea reintroducerii compensarii pretului la combustibil: Când

va fi cazul, Guvernul va interveni

Ministrul Finantelor, Adrian  Câciu, a declarat, joi, referitor la posibilitatea reintroducerii  schemei de compensare a pretului la

carburanti, ca Guvernul va interveni  daca lucrurile intra "într-o zona mult prea volatila, în care sa nu  poata fie sustenabila pentru

economie si cetateni", dar nu este cazul la  acest moment.

"Acest guvern a cautat solutii în functie  de dinamica evolutiei economiei sau a situatiei cu care s-au confruntat  cetatenii si a intervenit de

fiecare data. A venit si cu pachetul  Sprijin pentru România, când a fost situatia, daca tineti minte,  inclusiv cu problema legata de euro, la

începutul lunii februarie, când  s-a declansat agresiunea din Ucraina, razboiul, când a crescut pretul la  combustibili. Deci, s-a intervenit

atunci când lucrurile au ajuns la o  limita de insuportabilitate. Pot sa va spun un singur lucru: ca acest  guvern va interveni daca lucrurile

intra într-o zona mult prea volatila  sau o zona care sa nu poata fie sustenabila pentru economie si cetateni.  La acest moment, când discutam

lucrurile, nu sunt în acea zona", a  afirmat Câciu, dupa sedinta Executivului, întrebat în ce conditii ar  putea reveni schema de compensare a

pretului la carburanti si daca sunt  bani pentru aceasta.

El a explicat ca trebuie facuta comparatia cu luna februarie a anului trecut, când preturile au început sa creasca.

"Putem sa ne uitam, am vazut comparatiile, se fac cu începutul anului.  Hai sa ne uitam sa facem comparatii cu luna februarie 2022, ca sa

avem  un termen de comparatie, când au început preturile sa se ridice foarte  sus. Dar trebuie sa ne uitam si pe piata petrolului si pe piata 

combustibilului. Sunt mai multe elemente care trebuie luate în calcul si  vom vedea. Când va fi cazul, acest guvern va interveni, va asigur", a

adaugat ministrul.

Câciu a mai spus ca, daca este cazul, se vor gasi solutii pentru  sustinerea financiara a acestei masuri, mentionând ca nu poate spune 

plafonul de pret la care Guvernul va interveni pentru a nu crea "o  asteptare falsa".

"N-as vrea sa setam un plafon, pentru ca cel mai important e sa ne  uitam, înca o data, la care este costul total suportat de economie,  (...) nu

vreau sa setez un plafon, ca sa nu cream o asteptare, pâna la  nu stiu ce nivel. Nu. Ideea de baza este pe costul total pe care îl are o 

gospodarie sau îl are o companie trebuie sa te uiti, pentru ca n-a  aparut atunci numai pretul la combustibil, a fost si pretul la energie, a  fost

pretul la utilitati si trebuie sa te uiti pe total costuri si sa  vii cu un sprijin care sa acopere acele costuri. Deci n-as vrea, înca o  data, sa setam

un nivel de asteptare. (...) Va asigur ca avem tot ce  este necesar ca nivel de referinta. Nu vreau sa setam public, pentru ca  cream o asteptare

falsa. Poate sa fie mai rapida interventia, daca  lucrurile se manifesta de o volatilitate mai accelerata.(...) Deci va  trebui sa vedem. Dinamica

economica este cea care comporta raspunsul de  la un guvern", a mai explicat Câciu. 
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